
 

 

 

Studienævnsbetjening og 

uddannelseskvalitet (SNUK), AR 

Aarhus Universitet  

Tåsingegade 3 

8000 Aarhus C 

Tlf .: +45 8715 0000 

E-mail:  hum@au.dk  

Web: 

medarbejdere.au.dk/fakulteter/ar/ad

ministrationscenter-arts/arts-studier 

 

 

 

Referat 
 

 

 

Uddannelsesnævn Historie 

og Klassiske Studier 

 

Dato: 24. januar 2024 

 

Ref: Emma Alstrup T. 

Andreasen 

 

 

 
 

Side 1/5 

 

 ARTS 

AARHUS UNIVERSITET 

 

 

Mødetidspunkt: den 24. januar 2024 kl. 13.00-15.00 

Mødested: Lokale 516, Bygning 1461  

Uddannelsesnævnsmøde: Historie og Klassiske Studier 

 

 

Deltagere:  

Undervisere: Nina Kofoed (afdelingsleder og UN-forperson, his), Helle Strandgaard 

Jensen (his), Troels Myrup Kristensen (ks) 
 

Studerende: Thorina Iduna Ursula Jürgensen (his), Ninna Nataly Iriondo Castro 

Friis (his), Rasmus Sonne Andersen (his), Philip Michael Elgaard Brett (his), Anders 

Rørby Krasilnikoff (his), Nicolaj Sørensen (ks), Mathilde Vadsager Andresen (ks), Sa-

rah Amalie Korsgaard (ks) 

 

Observatører: Julie Pedersen Lorensen (afdelingskonsulent), Morten Holst Zachari-

asen, Jens Lindved (studerende, his) Mette Alsing Schwartz (studievejleder, his), 

Emma Alstrup T. Andreasen (SNUK, ref.) 

 

Fraværende: Richard Cole (his), Bertel Nygaard (his), Marianne Pade (ks), Tom 

Brughmans (ks), Evert Hendrik van Emde Boas (ks), Emil Klitgaard Poulsen (ks), 

Helle Granum (studievejleder, ks) 

 

 
Konstituerende møde 

 

1. Godkendelse af dagsorden  

UN godkendte dagsordenen til det konstituerende møde.  

 

2. Beslutningspunkt: Konstituering af det ny UN 

Ifølge forretningsordenen skal UN konstituere sig senest på det første møde efter 

nyvalg. Forperson vælges blandt VIP og næstforperson blandt studerende, der er 

valgt til studienævnet som enten repræsentanter eller suppleanter. I forbindelse 

med konstitueringen afklarede UN fordelingen mellem UN-medlemmer og sup-

pleanter. 

Blandt VIPérne blev Nina, Helle og Bertel valgt fra historie. Marianne og Troels 

blev valgt for klassiske studier. For de studerende blev Nicolaj og Emil valgt fra 

Klassiske studier. Mathilde suppleant for Nicolaj og Sarah er suppleant for Emil. 

For de studerende på historie blev Rasmus, Ninna og Thorina valgt. Resten af de 

opstillede studerende er suppleanter. 

 

Studienævnsrepræsentanterne er Nina Kofoed og Thorina Jürgensen skal være 

medlemmer af UN.  
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Da studerende fra Bacheloruddannelsen i klassisk arkæologi har retskrav til Kan-

didatuddannelsen i Arkæologi, udpegede UN ved konstituering hhv. en VIP- og 

studenterrepræsentant fra fagligheden klassisk arkæologi til at deltage i UN for 

Arkæologi og Kulturarvsstudiers drøftelser og beslutninger vedr. Kandidatuddan-

nelsen i arkæologi. VIP blev Tom Annie P. Brughmans og studerende blev Emil 

Klitgaard Poulsen, med Sarah Amalie Korsgaard som suppleant.  

 

3. Orienteringspunkt: Mødeplan for UN 

Møderækken for UN i 2024 er: 

 

24. januar kl. 13:00-15:00 

21. februar kl. 13:00-15:00 

20. marts kl. 13:00-15:00 

17. april kl. 13:00-15:00 

22. maj kl. 13:00-15:00 

19. juni kl. 13:00-15:00 

18. september kl. 13:00-15:00 

23. oktober kl. 13:00-15:00 

20. november kl. 13:00-15:00 

18. december kl. 12:00-14:00 

 

Der var ingen ændringer til møderækken.  

 
4. Eventuelt 

Der var intet til eventuelt. 

 

 

Ordinært møde 

 
1. Godkendelse af dagsordenen 

UN godkendte dagsorden.  

 

2. Orienteringspunkt: Opfølgning fra sidste UN-møde 

Uddannelsesnævnet fulgte op på UN-mødet den 20. december 2023.  

 

De studerende gav en status på projektet vedrørende undersøgelse af ensomhed 

og trivsel på uddannelserne. Studenterstudievejlederne har været med til udar-

bejdelsen af spørgeskemaet. Der er et fokus på tryghed i undervisning, men der 

er også et fokus på foreninger og ensomhed. Foreninger har også været inddraget 

som sparringspartner. Nina stillede afdelingen til rådighed, som støtter af initia-

tivet. Eventuelt kan undervisere italesætte vigtigheden af besvarelserne. 

 

Projektet vedrørende muligheden for at evaluere eksamensforløb er fortsat i 

gang, men der er ikke noget nyt herfra. 

 

3. Orienteringspunkt: De studerendes punkt 

Historie: 

Der har været utilfredshed med ændringer i kurser, som sker med kort varsel. 

Nina pointerede hertil, at de studerende altid kan henvende sig til hende og få en 
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forklaring på ændringerne. Helle, som er kandidat-ko0ordinator, hører også 

gerne fra de studerende, hvis der er noget der kan/skal ændres.  

  

Klassiske studier: 

Nogle studerende har oplevet problemer med adgang til Nobelparken via deres 

studiekort. De studerende har fået at vide af drift, at de ikke kunne løse proble-

met, men at den manglende adgang skyldes de studerendes indskrivninger. De 

studerende kunne også fortælle, at der ikke varm vand i hanerne på toiletterne. 

Nina går videre med begge problemer til Jesper. 

 

De studerende har udarbejder en skriftlig henvendelse vedrørende en bestemt 

eksamen, hvor sideantallet ikke passer til den opgave der stilles. De studerende 

ønsker at kunne skrive flere sider. Nina er informeret om dette.   

 

4. Orienteringspunkt: Uddannelsesevaluering af BA og KA i Klassisk fi-

lologi 

Emma orienterede UN om den kommende uddannelsesevaluering af BA og KA i 

Klassisk Filologi. Der er besluttet standart track for evalueringen, og på møderne 

i foråret vil der derfor være uddannelsesevaluering på dagsordenerne. De stude-

rende  

 

5. Drøftelsespunkt: Proces for arbejdsgruppe om diversitet i pensum 

UN drøftede processen for det videre arbejde med diversitet i pensum. På mødet 

nedsatte UN en foreløbig arbejdsgruppe der skal afdække rammer og mulighe-

der.  

 

UN talte blandt andet om, at diversitet kan handle om mere end køn, geografi, 

etnicitet, socioøkonomisk status mv.  

Underviserne efterspurgte mere studenterinddragelse og bifaldt at studerende 

kommer med ønsker til pensum. Dette er også med til at vise engagement, og 

kan måske føde ind i en samtale om studenterinddragelse i pensum i samarbejde 

med underviseren. UN var enige i, at det skal gøres mere tydeligt, at de stude-

rende altid kan henvende sig med forslag til tekster eller ændring i pensum,  

 

Mathilde bakkede op om så stor inddragelse af studerende og undervisere som 

muligt, hvor produktet heraf kunne lede til en overordnet drøftelse af hvordan 

inddragelse kan ske. Alt dette kunne munde ud i en temadag om diversitet i pen-

sum.  

 

Verdens- og danmarkshistorie har været en konkret case,  

Mathilde foreslog at der kunne tages udgangspunkt i konkrete sager.  

 

Det handler om at time drøftelsen, så det passer med semesterstart.  
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UN drøftede også hvordan det kan gøres mere tydeligt for de studerende, at de 

altid kan henvende sig til underviseren og komme med ønsker til pensum. 

 

UN drøftede hvad arbejdet gerne skulle afføde af produkter eller aktiviteter. UN 

var enige i, at der skal ske en kulturændring og at de studerende skal gøres op-

mærksomme på, at de altid kan henvende sig. Dette skal ske på lokalplan, så de 

studerende bedre kan handle på det.  

 

UN nedsatte en arbejdsgruppe, som i begyndelsen, skal udarbejde en workshop 

der kan være med til at give input til arbejdet med diversitet og pensum og der-

med gøre det mere konkret og kulturskabende. Workshoppen skal have en varig-

hed på et par timer, og deles op i to; en del for studerende og en for undervi-

serne. 

 

Nina, Helle, Mathilde, Philip og Thorina udgør den første del af arbejdsgruppen.  

 

6. Drøftelsespunkt: Forslag til kommende møder 

Tema Tidspunkt 

Evalueringsspørgsmål til projektorienteret forløb (drøftelses-

punkt) 

Foråret 2024 

 

Nina kunne fortælle, at de fleste tekster kan OCR-scannes. Afdelingen er derfor 

gået i gang med at opdatere tekster og underviserne bliver informeret. Det for-

ventes, at alle mulige tekster er scannet færdig til sommer. Studerende som fort-

sat oplever problemer, henvises til at kontakte Nina.   

 

6.1 Forslag til kommende UN-møder 

UN vil gerne tale om brugen af peerfeedback som pædagogisk og didaktisk red-

skab.  

 

6.2 Forslag til punkter, som skal foreslås til behandling i SN 

Der var ingen forslag til drøftelser i SN.  

 

7. Nyt fra  

7.1 Nyt fra afdelingsleder/fagene 

- UN overgår til First Agenda fra februar-mødet. 

- Kirstine Helboe bliver ny studieleder 

 
7.2 Nyt fra SN-repræsentanter 

- Portfolio som eksamensform blev drøftet på sidste SN-møde. Drøftelsen 

handlede primært om brugen af peerfeedback, og var meget givende.  
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- SN-repræsentanterne kunne også fortælle, at der til sommer vil afvikles eksa-

miner i Wiseflow.  

 

7.3 Nyt fra studievejledere 

Studievejledningen er i gang med at kvalitetstjekke bachelor- og kandidatsi-

derne. Ellers arbejdes der fortsat med den kommende måned tilvalgs- og kan-

didatmesse og U-days. 

 

7.4 Nyt fra Arts Studier 

UN orienteres om nyheder fra Arts Studier, se link: https://medarbej-

dere.au.dk/fakulteter/ar/til-undervisere-paa-arts/nyhedsbrev-fra-arts-studier/  

Der er bl.a. nyt om: 

- Turnusplan for uddannelsesevalueringer på Arts 

- IV-fag E24-F25 er i gang 

- Undervisningsmiljøundersøgelse (UMV) forløber i 2024 

- Opdaterede emnerapporter i Power BI 

 

8. Eventuelt  

 

Mødet blev hævet kl. 14:00 

https://medarbejdere.au.dk/fakulteter/ar/til-undervisere-paa-arts/nyhedsbrev-fra-arts-studier/
https://medarbejdere.au.dk/fakulteter/ar/til-undervisere-paa-arts/nyhedsbrev-fra-arts-studier/

